



Referat bestyrelsesmøde d. 6.12.2024 Kl. 14 – 16.15 på Jungshoved skole

Østlokalet

Deltagere	Tilstede	Afbud	Møderolle
Sanne Wittrup	x		Referent
Jørgen Svendsen	x		
Torben Svane		X	
Allan Capion		X	
Henning Delf Nissen	x		
Valborg Schubert	x		Forplejning
Steen Hansen	x		Mødeleder
Lise Jacobsen, repræsentant for skolen	x		
Bent Pedersen	x		Deltager i punkt 1
Mikkel Winther	x		Deltager i punkt 1

Møderollerne rykker en række ned for hvert møde, så referenten er mødeleder næste gang.

Forkortelser, der er anvendt:

LF er lokalforum

VK er Vordingborg Kommune

GF er General Forsamling

Det godkendte referat offentliggøres på Jungshoved.net og Jungshoveds opslagstavler.

Referatet sendes desuden pr mail til Vordingborg Kommune.



#	Dagsordenpunkter	Baggrund/referat	Oplæg
1	Mastesejl	<p>Mastesejlet er kaput og vi skal finde en erstatning – enten en flytbar eller en fast overdækning.</p> <p>I punktet deltager Bent Petersen fra Folkepark-gruppen samt bygningskonstruktør Mikkel Winther for at kvalificere debatten.</p>	<p>Bent Pedersen havde skitseret et forslag til et noget større, fast spåntag som afløser for mastesejlet - og anslået en ren materialepris på 79.000 kr. Jørgen oplyste, at et nyt mastesejl i kraftigere materiale vil koste cirka 30.000 kr, men at det kræver et team, der kan 'rebe sejlet' ved udsigt til stormvejr. Mikkel positiv omkring den skitserede løsning med fast tag.</p> <p>Efter nogen diskussion blev vi enige om, at vi bliver nødt til at undersøge følgende, før vi kan beslutte os for sejl kontra fast tag:</p> <ol style="list-style-type: none"> 1) Hvilke lovkrav er der til et fast tag som det skitserede i forhold til brand, højder, afstand til naboer, placering og lokalplan. Det tjekker Mikkel. 2) Bliver der for mørkt inden under sådan et fast tag? Besøg evt. lignende huse. Henning kigger på dette. 3) Hvilke muligheder er der for at få finansieret et fast tag. Det kigger Lise og Jørgen på. 4) Vi beder Bent om et overslag på, hvor mange arbejdstimer, der skal bruges med frivilling arbejdskraft. (Steen) 5) Hvor stor en overdækning er der i det hele taget behov for? Steen samler data til en størrelses-diskussion.
	Strække ben		
2	Budgetopfølgning	<p>Status og udestående /forventede udgifter. Fundraising</p>	<p>Den økonomiske situation ser fornuftig ud. To projekter med støtte udefra er afsluttet og godkendt og regnskab indsendt: Det er Frivillige byder velkommen samt Sjøv sommer 2024.</p> <p>Der er penge til overs i VKs pulje til frivillighed i 2024. Forslag om at søge støtte herfra til renovering af vores hjemmeside. Sanne og Jørgen kigger på dette.</p> <p>Jungshoved Traktortrækforening har doneret 15.000 kr til skolen og 10.000 kroner til Jungshoved-bladet. Pengene blev overrakt ved et arrangement på Jungshoved Skole den 5.12.</p>
3	Borgerbudgetter	<p>Præstø og Jungshoved LF har budt sig til som forsøgfora i denne forsøgsordning. Status og drøftelse af proces og muligheder</p>	<p>I kommunens budget for 2025 og 2026 er afsat 2 x ½ mio. kr til forsøg med borgerbudgetter. Jørgen fortæller, at der er opbakning blandt de andre lokalfora til, at det bliver Præstø og Jungshoved, der deler en puljen i 2025. Gode ideer til projekter efterlyses.</p> <p>Vi afventer nu VK's udmelding på, hvordan forsøget skal afvikles og med hvilke deltagere..</p>



#	Dagsordenpunkter	Baggrund/referat	Oplæg
4	Folkeparken - drift	Midler til drift og vedligehold	Henning fortalte, at Folkeparken har fået 10.000 kroner af Jungshoved Traktortrækforening. Dermed er der penge til påtrængende driftsudgifter.
5	Byggetomten	Status og budget	Fin asfalt! Der mangler dog lidt restarbejdet: skilte, jordarbejde og flytning af affaldskuber mm.
6	Møderække 1. halvår 2025	Vi skal have datoer i kalenderen for de kommende møder	Fredag 24. januar 14-16 Fredag 28. februar kl. 14-16 (hos Jørgen i Stavreby) Fredag 28. marts kl. 14-16 Fredag 2. maj kl. 14-16 Fredag 13. juni kl. 14-16. Alle møder på skolen bortset fra den 28.2 og den 13.6.
7	Netværksmøde Lokalfora	Orientering fra mødet	Referat er udsendt. Meget snak om vedvarende energiprojekter; de forskellige lokal-fora står i meget forskellige situationer. God respons på vores fortælling om mulighederne i lokale energifællesskaber.
8	Dialogmøde om Biosfære Nye dialogmøder?	Evaluering af mødet	Dialogmødet om biosfære var en succes. Emner til næste års møder efterlyses. Trafik kunne være et emne - alle bedes tænke sig om. Punktet kommer på igen til næste bestyrelsesmøde den 24. januar.
9	Orientering om ny situation på skolen	Opdatering	Intet nyt
10	Transformatortårne	Hvordan får vi genoplivet tårnene	Punktet skydes til næste møde. Stillingsopslag vedhæftet.
11	Frøen	Status på drift Orientering ny Frø	Alt er fint. VK har godkendt, at Frøen købes fri af leasingaftalen.
12	Trafikudvalg	Status	Intet nyt.
13	Hjemmesiden	Nyt?	Der laves forsøg med diverse forbedringer indtil 17. januar, hvor forsøget skal evalueres. Sanne går med i hjemmeside-udvalget. Brug for flere til at opdatere Facebook - kender vi nogen??
14	Klimaudvalg		Punktet udskydes til næste møde: Hvordan koordinerer vi mellem udvalg – særligt klima, miljø og natur?
15	Naturudvalg		Udskydes
16	Miljøudvalg		Udskydes



#	Dagsordenpunkter	Baggrund/referat	Oplæg
17	Turudvalg		Udskydes
18	Turisme og bosætning		Udskydes
19	Jungshoveds børn		Udskydes
20	Næste møde	Se punkt 6	Fredag den 24.1. kl. 14-16
21	Evt		



Hvad	Hvornår	Tovholder
	2025	
Bestyrelsesmiddag	6. februar kl. 17	
Generalforsamling	20. marts	
Affaldsindsamling	6. april	
Åbent hus	12. april	

Næste møde	Mødeleder næste møde	Forplejning næste møde	Referent næste møde
Januar Fredag den 24.1. kl. 14-16	Sanne (som også laver dagsorden)	Steen	Lise
Februar Fredag den 28.2. kl. 14-16 hos Jørgen			
Marts Fredag den 28.3. kl. 14-16			
Maj Fredag den 2. maj kl. 14-16			
Juni Fredag den 13.6. kl. 14-16			